
Hyvinvointilautakunnan ja Nuorisovaltuuston yhteiskokous 
Paikka: Nuorisotila 
Aika: ma 17.2.2025 klo 16.00-18.10 
Läsnä 
Nuorisovaltuuston jäsenet: 
Joonas Riuttanen      läsnä 
Peppi Jylänki        läsnä 
Lennu Alatalo    läsnä 
Vilma Puolimatka   läsnä 
Aatu Taskila    läsnä 
Suvi Junno, nuorisovaltuuston sihteeri  läsnä 
Pekka Hietala, nuorisotyön edustaja  läsnä 
 
Noora Kivelä        poissa  
Vilja Pekkala    poissa  
Niko Tuomaala    poissa  
Tuukka Viitala       poissa 
Hyvinvointilautakunta jäsenet: 
Metsäharju Tuija, puheenjohtaja  läsnä 
Lehtilahti pertti, 1 vpj.   läsnä 
Hintta Aleksi, jäsen   läsnä 
Karvonen Juha, jäsen   läsnä 
Savolainen Kaisa, jäsen   läsnä 
Ollila Ulpu, kaupunginhallituksen edustaja   läsnä 
Haikola Suvi, esittelijä, vt. hyvinvointijohtaja   läsnä 
Jussila Esa, kaupunginjohtaja   läsnä 
Mäntylä Kati, pöytäkirjanpitäjä   läsnä 
 
Heikkilä Raili, jäsen   poissa 
Isoaho Jari, jäsen   poissa 
Ollila Päivi, kaupunginhallituksen puheenjohtaja poissa 
 

1. Hyvinvointilautakunnan puheenjohtaja Tuija Metsäharju avasi kokouksen. 
2. Läsnäolijoiden toteaminen 

Todettiin läsnäolijat nimenhuudolla. 
3. Nuorisovaltuuston kysymyksiä hyvinvointilautakunnalle? 

Nuorisovaltuuston kysymyksiä hyvinvointilautakunnalle: 
 

Nuorisovaltuusto halusi tuoda oman näkökannan nuorisotilan sijaintiin liittyen. Nuoret ovat olleet pettyneitä 
nuopparin sijainnin suhteen.  
Alla nuorisovaltuuston mainintoja tilasta: 

• tila ”surkea”, sokkeloinen jne 
→nykyistä tilaa voidaan tehdä viihtyisämmäksi, mikäli tila tuntuu, että tila on liian suuri, 
voidaan tiloja supistaa luokkien ovien sulkemisella. Kaupunginjohtaja Esa Jussila ehdotti, 
että voidaan vuokrata vain osa Psk:n alakerrasta, jos kokevat tilan liian isoksi.  

• syrjäisellä paikalla 
→nykyinen tila on hyvinkin lähellä vanhaa nuorisotilaa vain noin reilun parinsadan metri 
etäisyydellä 

• ulkoalue turvaton (autoilijoita, jotka luisuttelevat) 
• piha-alue on pimeä 
• tilaa ei tunnisteta nuorisotilaksi 

Nuoret kokivat, että tila on liian iso, sokkeloinen ja sijaintina syrjässä. Tilan sokkeloisuus tuo esille lieveilmiön, että 
nuoret eivät välttämättä tutustu toisiin nuoriin vaan on omia tiloja mihin kaveriporukat asettuvat. Tulee vähemmän 
kanssakäymistä kuin entisessä paikassa. 
Nuoret kokivat, ettei heidän ääntänsä kuunneltu nuorisotalon sijainnista päätettäessä. 
Nuorten huoli oli myös siinä, että ulkoalue on turvaton useiden autojen luisutellessa piha-alueella, piha-alue 
koettiin myös todella pimeäksi. Tilaa ei myöskään ulkoapäin tunnistaa nuorisotilaksi. 
Suvi Junno toi esille kävijämäärien lasku suunnanteen, joka osaltaan johtuu nuorisotilan syrjäisyydestä sekä siitä, 
että nuoret kokevat, ettei heitä tultu kuulluksi tilaa valittaessa, eli nuoret ovat pettyneitä tilanteeseen. 

 
Hyvinvointilautakunnan puheenjohtaja Tuija Metsäharju perusteli lautakunnan päätöstä, ja päätös oli esittelijän 
Kimmo Hinnon esityksen mukaisesti yksimielinen, että nuorisotilaa aletaan suunnittelemaan PSK:n tiloihin. 



Esittelijän näkemys oli nuorisotilaa valittaessa, että keskustan tuntumassa tyhjentyvä entinen apteekin tila on 
keskeinen kaupungin parhaimpiin liiketiloihin kuuluva kiinteistö.  
Muutamat lautakunnan jäsenet olivat sitä mieltä, että olisi hyvä saada keskustan tyhjät liiketilat käyttöön. Oli siinä 
sitten nuorisotila tai joku muu liiketila.   

 
Lautakunnan puheenjohtajan mielestä nykyinen tila on väliaikainen ratkaisu. 
 
vt. hyvinvointijohtaja toi esille, että ikkunateippauksia on tulossa sekä ulkovalaistuksesta on oltu useampaan 
otteeseen yhteydessä Jeduun. 

 
4. Keskusteltiin myös somemainonnan riittävyydestä, että tavoittaako se nuoria vai ei. Mietittiin myös olisiko 

toiminnallisten iltojen lisääminen yksi ratkaisu kävijämäärien lisäämiseen.  
Nuorten kokivat, ettei facebookin kautta tuleva mainonta tavoita heitä. Tällä hetkellä parhaiten saisi nuorille tietoa 
instagramin ja snapchatin kautta.  

 
5. Nuoret nostivat esille kaluston, jota ovat halunneet jo useamman vuoden ”NYRKKIKONE”. Heillä olisi sellaisen 

laitteen käyttöön jo suunnitelmat valmiina. Nyrkkikoneen kustannus on kohtuu suuri. Koneen voi hankkia 
käytettynä, jonka hinta olisi noin 3000 euroa, uuden koneen hinta nousee reiluun 4000 euroon kuljetuksesta 
joutuu maksamaan erikseen (rahti), jonka hinta on noin 500 euroa.  
Hyvinvointilautakunnan jäsenet kannustivat nuorisovaltuustoa tekemään aloitteen laitteen hankkimisesta, jossa 
olisi tarkat laskelmat mukana niin kuluista kuin tuloistakin. Kaupunginjohtajan mielestä hankinta ei kuulostanut 
mahdottomalta.  

 
6. Nuorten mielestä koulujen pihoja voisi kehittää etenkin leikkivälineitä / telineitä. yläkoulun piha koettiin hyväksi, 

mutta mm. hyttikallio ja mäkirinne sekä sivukylien osalta Vattukylä ja Humaloja huonoiksi. 
Ulpu Ollila toi esille, että sivukylien osalta on yhdessä tehty hanke molemmille kylille, jossa halutaan hankkia 
uusia leikkikenttävälineitä koulujen pihoille. 
Beach kenttien roskaisuus sekä huonot verkot ja rajaviivat oli myös nuorten mielestä haaste, uusi hiekka olisi 
myös hyvä lisä asentaa kentille.  
Tästä lautakunta aikoi viedä terveisiä tekniselle toimelle.  
 
Nuoret haluaisivat myös uusia liikuntamahdollisuuksia mm. 

• padel -halli / kenttä 
• beach -kenttä sisätiloihin 
• kiipeilyseinä 
• kuplapallot  
• puistoalue keskustan tuntumaan 
• penkkejä keskustan alueelle 
• kuntosalilaitteiden uusiminen (tästä oli huoli, että mikäli laitteita uusitaan miten käy hinnoille, 

jotka ovat nuorten mielestä tällä hetkellä sopivat) 
 

7. Kaupunginjohtaja Esa Jussila toi esille harrasteakatemia toiminnan, joka on saanut kaupungin hallituksen 
päätöksen. Harrasteakatemian ympärille perustetaan työryhmä, jonka tarkoitus on alkaa suunnittelemaan 
akatemian toimintamallia Haapavedelle. 

 
8. Esille nousi nuorten keskuudesta myös elokuvien näyttäminen, joita voisi olla enemmän. Tilana Reijo Waara salia 

ei kuitenkaan pidetty erityisen hyvänä. Heidän mielestänsä elokuvien tiedottaminen vain Facebookissa ja 
kaupungin tapahtumakalenterissa ei ole riittävää eikä tavoita nuoria.  

 
9. Vt. hyvinvointijohtaja tiedotti myös tulevasta keväästä. 16.5.2025 on tulossa nuorten tapahtuma jäähallille, jossa 

esiintyy JOE L. 
 
 
 
Muistion laati: 
 
Kati Mäntylä 
Kati Mäntylä 
liikuntakoordinaattori, hyvinvointilautakunnan sihteeri 

 
 

 


